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Geachte minister van der Wal-Zeggelink, 

Als eerste onze dank voor de mogelijkheid om via deze internetconsultatie te kunnen reageren op de 

ontwerpregeling van uw ministerie om voor het komende seizoen de jacht op het konijn landelijk te 

sluiten en de jacht op het haas in de provincies Groningen, Utrecht en Limburg. 

U ontvangt deze reactie namens alle 60 leden van de wildbeheereenheid Het Groote Veld in Drenthe. 

Uw voornemen is gebaseerd op telgegevens van vrijwillige vogeltellers die bij hun tellingen toevallige 

(dag)waarnemingen van hazen hebben meegenomen in hun registratie. Uiteraard hebben wij grote 

waardering voor de werkzaamheden van deze vrijwilligers, maar hun telgegevens kunnen niet de 

basis vormen voor het besluit om de jacht niet te openen. Voor dergelijke vergaande besluitvorming 

is goede informatie “uit het veld” nodig van professionals met gebiedskennis. 

Steeds meer van onze leden zijn in het bezit van een goede warmtebeeldkijker en bevestigen dat in 

het donker aanzienlijk meer hazen worden geteld dan overdag. Bij een goede telling dient dus ook 

rekening te worden gehouden met deze praktijkervaring. 

Emoties spelen zeer begrijpelijk vaak een belangrijke rol bij discussies over het doden van dieren. De 

anti-jachtlobby wil doen geloven dat jagers voor hun plezier zoveel mogelijk dieren willen 

doodschieten zonder daarbij enig respect voor de natuur te hebben. 

De werkelijkheid is echter volledig anders. Uiteraard hoort het schieten van een dier ook bij de jacht, 

het is echter het sluitstuk van een goed beheer en niet het begin. 

Onze leden jagen vaak al tientallen jaren in hun jachtveld en genieten van de aanwezigheid van alle 

aanwezige flora en fauna in hun veld. Zij hebben contacten met de boeren, TBO’s en de bewoners in 

hun veld en voelen zich verantwoordelijk voor “hun” veld. 

Onze leden zetten zich in hun vrije tijd onder meer actief in op de volgende gebieden: 

- het jaarlijks tijdens drie telmomenten registeren van het aanwezige reewild; 

- het jaarlijks tellen van de overige faunasoorten; 

- het voorkomen van maaislachtoffers bij het maaien van graslanden, door onder meer te 

zoeken naar reekalveren; 

- het afhandelen van aanrijdingen met reewild en het opsporen van aangereden reewild dat 

gewond is gevlucht na een aanrijding; 



- het bejagen van vossen en zwarte kraaien ter bevordering van onder meer de 

weidevogelstand en de hazen- en konijnenpopulatie; 

- het voorkomen van schade aan gewassen van boeren; 

- het signaleren van misstanden, zoals stroperij, motorcrossers en afvaldumpingen; 

- het plaatsen van broedkorven voor wilde eenden; 

- kleinschalige biotoopverbeteringsprojecten; 

- het stimuleren van het aanleggen van akkerranden met bloemenmengsels; 

- het opruimen van zwerfafval. 

De mogelijkheid om een haas of een konijn te kunnen schieten zien jagers als een beloning voor hun 

inzet gedurende het hele jaar. De wettelijke mogelijkheid om een haas te kunnen bejagen is 

uiteraard geen verplichting. Indien een jager de stand te laag vindt om hazen in het veld te bejagen, 

zal de jager dat niet doen. Blijft u dat vertrouwen alstublieft aan de jagers geven. 

Het definiëren van de jacht als uitsluitend het doden van dieren is een veel te beperkte definitie en 

doet geen recht aan alle andere werkzaamheden die door de jagers jaarlijks vrijwillig worden gedaan. 

Zoals door u in uw brief van 14 april jongstleden aangegeven heeft jacht geen of amper effect op de 

stand van haas en konijn. Omgekeerd geldt dan ook dat sluiting van de jacht op haas en konijn niet 

zal bijdragen aan een toename van de soorten. Sluiting van de jacht op de patrijs heeft net zo geen 

toename van die populatie tot gevolg gehad. Het zou dan ook zinvol zijn te zoeken naar de oorzaken 

die wél grote invloed hebben, om dáár relevante maatregelen op te nemen. 

In de afgelopen decennia was (door overheidsregelgeving) schaalvergroting in de landbouw nodig 

om nog rendabel te kunnen boeren. Iedere meter grond was daarvoor nodig. Het land moest steeds 

sneller en efficiënter worden bewerkt met steeds grotere machines. Grote percelen grond met een 

monocultuur en weinig dekking voor het wild gaat uiteraard ten koste van de wildstand en daarmee 

ook ten koste van de hazenpopulatie en veel andere flora en fauna. 

Ook de grote toename van het aantal predatoren (zoals vossen, kraaien, ooievaars en roofvogels) 

heeft een negatieve invloed op - onder (veel) meer - de hazenpopulatie. 

De sluiting van de jacht op het haas en het konijn betreft derhalve slechts symboolpolitiek die 

uiteindelijk juist ten koste van het haas en het konijn zal gaan. Bij een verbod om te kunnen jagen 

zullen vele jagers naar verwachting niet – of minder – bereid zijn om alle overige vrijwillige 

werkzaamheden nog uit te voeren. 

Juist in deze periode waarin de biodiversiteit onder druk staat, de weidevogelstand drastisch daalt en 

de druk op de natuur steeds groter wordt, zal er goed moeten worden samengewerkt door alle 

partijen in het buitengebied. Geen polarisatie maar een gezamenlijke inspanning met de jagers in 

plaats van tegen de jagers. Er is sprake van een gezamenlijk belang en niet van een tegengesteld 

belang. 

Sinds de invoering van de Jachtwet in 1951 zijn er steeds meer beperkingen en verplichtingen aan de 

jagers opgelegd. Wij jagers hebben ons steeds constructief opgesteld en zijn gewend geraakt aan de 

verplichte tellingen en de digitale registratie van het afschot. Deze gegevens zijn niet meegenomen in 

uw beoordeling en dat is voor ons onbegrijpelijk. We pleiten voor een kritische, onafhankelijke 

waardering van faunagegevens, wanneer biodiversiteit aan de orde is. Alleen dan kan worden 

voorkomen dat politieke en maatschappelijk geëngageerde partijen dit onderwerp kapen ten koste 

van experts uit het veld, want zo moeten jagers worden gezien. 



Naast de door de overheid opgelegde regelgeving hebben juist wij als jagers onszelf 

weidelijkheidsregels opgelegd. Deze regels staan voor een fatsoenlijke en respectvolle omgang met 

het landschap in het algemeen en in het wild levende dieren in het bijzonder en met mensen met wie 

de jager in contact komt. Kort gezegd zou het waardevol zijn de inzet en de houding van 

tienduizenden jagers in ons land te koesteren, in plaats van aan te tasten op basis van verkeerde 

aannames en onvolledige cijfers. 

Er ligt een enorme gezamenlijke uitdaging voor ons waaraan onze leden graag een constructieve 

bijdrage willen (blijven) leveren. Indien daarvoor bijvoorbeeld andere telmethoden nodig zijn, staan 

onze leden daarvoor open. 

Onze leden kiezen derhalve niet het hazenpad als u hen het vertrouwen geeft dat ze verdienen! 

Met vriendelijke groet namens WBE Het Groote Veld, 

 

mr. M. de Jong 

voorzitter 


